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Stowarzyszenie PRZYJAZNY BORÓWIEC chcąc realizować statutowe cele pragnie dokonać swoistego 
bilansu otwarcia spraw, które nurtują społeczność Borówca. Dlatego, prosimy o pisemne 
ustosunkowanie się władz Gminy Kórnik do spraw, które od wielu lat są przedmiotem spotkań z 
mieszkańcami wsi, a do dnia dzisiejszego nie doczekały się ostatecznego rozwiązania. Intencją 
stowarzyszenia jest zapoznanie społeczności z aktualnym stanem prac nad poszczególnymi tematami 
oraz podjęcie ewentualnej współpracy z Zarządem Gminy Kórnik w celu ich rozwiązania.  
 
1. Kanalizacja i oczyszczalnia ścieków w Borówcu  

1.1. Jaka jest koncepcja skanalizowania gminy Kórnik? Jaką rolę ma w niej odgrywać oczyszczalnia 
w Borówcu? 

1.2. Jakie jest stanowisko gminy w sprawie rozbudowy oczyszczalni ścieków w Borówcu?  
a. Czy władze gminy widzą potrzebę i możliwość zmiany lokalizacji? 

1.3. Prosimy o przedstawienie ostatecznej koncepcji skanalizowania Borowca - kanalizacja 
sanitarna i deszczowa. 

1.4. Jaki jest stan prac w powyższej sprawie? 
a. Jaki jest przewidywany termin rozpoczęcia budowy kanalizacji jej etapy (harmonogram 

prac) 
b. Kto jest odpowiedzialny ze strony gminy za prowadzenie tych prac? 

1.5. Czy znane są przewidywane koszty związane z tą inwestycją.  
a. Kto i w jakiej części finansuje prace? 
b. W jakim stopniu w kosztach tych partycypuje Urząd Gminy? 
c. Czy czyni  się starania o zabezpieczenie środków finansowych poza budżetowych gminy 

np. unijnych? 
d. Czy, a jeżeli tak to w jakim stopniu i na jakich zasach przewiduje się partycypację 

mieszkańców w kosztach powstawania kanalizacji? 
 

2. Drogi powiatowe i gminne: Szkolna, Poznańska, Główna. 
2.1. Jakie koszty poniesiono  na naprawę ul. Szkolnej w roku 2005? 
2.2. Jakie kroki władze gminy zamierzają podjęć w celu przywrócenia przejezdności tej drodze? 

a. Czy są zabezpieczenia gwarancyjne na naprawę zniszczonej nawierzchni? Jeżeli tak to 
jakie i kiedy przewiduje się ich wyegzekwowanie? 

2.3. Jakie są plany władz gminy w sprawie poboczy i ułożenia chodników przy ulicach Poznańskiej i 
Głównej 
a. Jakie poczyniono kroki w tej sprawie? 
b. Jakie przewiduje się terminy rozpoczęcia tych prac i ich zakończenia – harmonogram? 
c. Jakie gmina czyni starania na zabezpieczenia środków finansowych na te prace? 
d. Kto w gminie jest odpowiedzialny za prowadzenie w/w prac? 
 

3. Drogi osiedlowe 
3.1. Jakie propozycje sugeruje Urząd Gminy dla rozwiązania problemów mieszkańców związanych 

z dojściem lub dojazdem do swoich posesji? Większość ulic-dróg ze względu na brak 
kanalizacji deszczowej jest rozjechana, dziurawa, z koleinami do 0.5m? 



 
4. Oświetlenie Borowca 

4.1. Jakie plany dotyczące oświetlenia ulic w Borówcu mają władze gminy? 
a. Jakie kroki podjęto w celu ich realizacji?  
b. Jakie przewiduje się terminy rozpoczęcia tych prac i ich zakończenia – harmonogram? 
c. Jakie Gmina czyni starania na zabezpieczenia środków finansowych na te prace? 
d. Kto w Gminie jest odpowiedzialny za prowadzenie w/w prac? 
 

5. Komunikacja w Borówcu w trakcie planowanych remontów drogi S11 oraz ew. 
budowie kolektorów kanalizacyjnych wzdłuż ulic Poznańskiej, Szkolnej i Głównej. 
5.1. Jaka jest koncepcja rozwiązania problemów komunikacyjnych w czasie trwania w/w 

inwestycji? 
a. Jakie przewiduje się terminy rozpoczęcia tych prac i ich zakończenia – harmonogram? 
b. Kto w Gminie jest odpowiedzialny za prowadzenie w/w prac? 
 

6. Zagospodarowanie przestrzenne 
6.1.  Czy gmina przewiduje możliwość wsparcia projektu zagospodarowania centrum Borówca 

obejmującego tereny rozpościerające się od szkoły do kościoła z przeznaczeniem na tereny 
rekreacyjne i pozyskania na jego realizacje funduszy unijnych? 

6.2.  Jakie są plany gminy w odniesieniu do terenów postulowanych do zagospodarowania na 
place zabaw, centrum usługowo handlowego, o które stowarzyszenie postulowało w trakcie 
wprowadzania zmian do Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego ( w załączeniu treść wniosków)? 

6.3.  Prosimy o przedstawianie harmonogramu prac nad planowanymi zmianami w Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. 

 
7. Wywóz ściętej trawy z posesji 

7.1. Na jaka pomoc można liczyć ze strony Urzędu Gminy Kórnik  przy zorganizowaniu wywozu 
ściętej trawy z posesji? 

7.2. Czy istnieje możliwość dofinansowania takiej działalności, w jakiej wysokości i przez kogo? 
 
 
 
Prosimy o zaproponowanie terminu spotkania władz Gminy Kórnik z Zarządem Stowarzyszenia i Radą 
Sołecką Borówca celem omówienia powyższych problemów i ustalenia obszarów i metod ewentualnej 
współpracy. 
 
 
 
Z poważaniem 
 
 
 
 
Maciej Słowiński      Michał Stecki 
Vice Prezes zarządu       Prezes zarządu 
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Załącznik 
Wyciąg z Listy wniosków mieszkańców Borówca w sprawie 
 PROJEKTU ZMIAN STUDIUM UWARUNKOWAŃ I KIERUNKÓW ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO . 
Wnioski zostały uzgodnione w trakcie zebrań przeprowadzonych w dniach  
29.09.05, 18.10.05, 20.10.05, 27.10.05, 28.10.05, 3.11.05, 7.11.05, 9.11.05 
z udziałem zainteresowanych mieszkańców Borówca oraz Rady Sołeckiej. 

 
 
 
 
Wniosek nr 6 
Dotyczy: Kierunków w zakresie polityki przestrzennej 
 
Treść wniosku: 
Wnioskujemy o przeznaczenie terenu gminnego ok. 1 ha od ul. Poznańskiej (dawniej 
własn. Babiarz) na usługi handlu.  
 
Uzasadnienie: 
Obszar może w doskonały sposób spełnić funkcję kameralnego „centrum” z funkcją usługowo 
handlową. 
 
 
Wniosek nr 8 
Dotyczy: Kierunków w zakresie rekreacji i wypoczynku 
 
Treść wniosku:  
Wnioskujemy o maksymalne powiększenie terenu wokół budynku szkoły z 
przeznaczeniem na obiekty kulturalno-oświatowo-sportowe i połączenie ich z terenem 
przewidzianym pod kościół ścieżką pieszo-rowerową. 
 
Uzasadnienie: 
Jako społeczność Borówca podzielonego w sposób naturalny na trzy części  poszukujemy miejsca, 
które stwarzałoby warunki do integracji poprzez działalność  kulturalno-oświatowo-sportową. 
Odpowiednia wielkość tego terenu dawałaby szansę  elastycznego reagowanie na rosnące 
zapotrzebowanie na tego typu funkcje wraz ze wzrostem liczby mieszkańców. 

 
 

Wniosek nr 9 
Dotyczy: Kierunków w zakresie rekreacji i wypoczynku 
Treść wniosku: 
Wnioskujemy o zabezpieczenie terenu gminnego pomiędzy ulicami Zapomnianą a Pod 
borem z przeznaczeniem na skwer osiedlowy połączony z placem zabaw (US). 
 
Uzasadnienie: 
Ze względu na podział Borówca na trzy osiedla, aby na każdym istniał rodzaj skweru (placu zabaw).  

a) W części północnej takie miejsce istnieje przy ulicy Rekreacyjnej 
b) W części południowej taką funkcję powinien pełnić plac przy szkole 
c) W części zachodniej brak takiego terenu  

 
 
 


